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Nadati se znači krenuti ispočetka – Ivan Krstitelj

Draga braćo i sestre, dobar dan!

Mnogi su od vas ovdje u Rimu kao „hodočasnici nade“. Ovog jutra započinjemo jubilejske
audijencije subotom, kojima se na jedan duhovan način želi poželjeti dobrodošlicu i zagrliti sve
one koji iz svih krajeva svijeta dolaze tražiti novi početak. Jubilej je, naime, novi početak,
mogućnost da svatko ponovno krene od Boga. S Jubilejom se započinje novi život, nova etapa.

Ovih subota želio bih svaki put istaknuti neki aspekt nade. To je teologalna krepost, kaže se u
Katekizmu. A na latinskom virtus znači „snaga“. Nada je snaga koja dolazi od Boga. Nada nije
neka navika ili karakterna crta – koju netko ima ili nema – nego snaga za koju treba moliti. Zato
postajemo hodočasnici: dolazimo moliti za jedan dar, kako bismo na svom životnom putu krenuli
ispočetka.

Sutra ćemo slaviti blagdan Isusova krštenja i to nas tjera na razmišljanje o velikom proroku nade a
to je Ivan Krstitelj. Isus je rekao nešto predivno o njemu: da je najveći među rođenima od žena
(usp. Lk 7, 28). Shvaćamo, dakle, zašto su toliki hrlili k njemu, sa željom za novim početkom, sa
željom da krenu ispočetka. A Jubilej nam pomaže u tome. Krstitelj se pokazao uistinu velikim i
vjerodostojnim u svojoj osobnosti. Kao što mi danas prolazimo kroz Sveta vrata, tako je Ivan
predlagao prelazak preko rijeke Jordan, ulazeći u Obećanu zemlju kao što se dogodilo s Jošuom
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prvi put, početi iznova, primiti zemlju iznova, kao prvi put. Braćo i sestre, ovo je riječ: krenuti
ispočetka. Upamtimo to dobro i recimo svi zajedno: „krenuti ispočetka“. Recimo zajedno: krenuti
ispočetka! [svi ponavljaju više puta] Eto, ne zaboravite to: krenuti ispočetka.

No, Isus, odmah nakon te velike pohvale, dodaje nešto što nas potiče na razmišljanje: „Kažem
vam: među rođenima od žene nitko nije veći od Ivana. A ipak, i najmanji u kraljevstvu Božjem veći
je od njega“ (r. 28). Sva se nada, braćo i sestre, sastoji u tom kvalitativnom iskoraku. Ne ovisi o
nama, nego o Božjem kraljevstvu. Evo iznenađenja: prihvatiti Božje kraljevstvo vodi nas u novi
poredak po veličini. To je ono što je ovom našem svijetu i svima nama toliko potrebno! A mi, što
trebamo učiniti? [Svi: „Krenuti ispočetka“] Ne zaboravimo to.

Kad Isus izgovara te riječi, Krstitelj je u zatvoru, pun pitanja. I mi na našem hodočašću nosimo
mnogo pitanja, jer je mnogo „Heroda“ koji se još uvijek protive Božjem kraljevstvu. Isus nam,
međutim, pokazuje novi put blaženstava, koji su iznenađujući zakon Evanđelja. Zapitajmo se,
dakle: imam li u sebi istinsku želju za novim početkom? Neka svaki pojedini od vas o tome
razmisli: želim li, u svom srcu, početi ispočetka? Želim li učiti od Isusa tko je uistinu velik?
Najmanji, u Kraljevstvu Božjem, je velik. Zato mi moramo… [Svi: „Krenuti ispočetka“]

Od Ivana Krstitelja, dakle, učimo preispitati sebe. Nada za naš zajednički dom – ovu našu Zemlju,
tako zlostavljanu i ranjenu – i nada za sva ljudska bića krije se u Božjoj različitosti. Njegova
veličina je drugačija. I mi iznova počinjemo od ove Božje originalnosti, koja je zasjala u Isusu i koja
nas sada potiče na služenje, na bratsku ljubav, da se prepoznamo malenima. I da vidimo malene,
slušamo ih i budemo njihov glas. Eto novog početka, to je naš jubilej! Dakle, mi moramo [Svi:
„Krenuti ispočetka“]. Hvala.

U sklopu pozdrava talijanskim vjernicima

[…] Potičem vas da lijepo proživite ovu godinu Jubileja, koja nudi priliku da crpimo iz riznice milosti
i milosrđa koju je Bog povjerio Crkvi. I draga braćo, drage sestre, molimo se za mir. Nikada ne
zaboravimo da je rat poraz, uvijek! Molimo za zemlje u ratu, da u njima zavlada mir.

I moj blagoslov svima!
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